
 
 
 
REFERAT 
 

Møde i den rådgivende pårørendegruppe  

 
 
 
Møde:  7. februar 2024 

Tidspunkt: 16.30-19.00 
 

Sted: Grejsdalen 19, lokale 2+3 5800  Nyborg 
 
 
 
 
  
  
1) Oplæg om pårørendesamarbejde ved faglig leder Heidi Rønnemose, Grejsdalen 23, og Susanne 

Kyed, Grejsdalen 25 
Heidi og Susanne fortalte om det pårørendenetværksmodul, de begge følger ved UCL.  
 
Modulet centrerer sig om temaer som livskvalitet, narrativer, prøvehandlinger, konflikter, 
reaktionsmønstre og sorg. Tidligere betragtede man sorg som faser, man gennemlevede, men i dag er 
der et andet syn på det; sorg betragtes som livsvarig og faserne gennemleves ikke nødvendigvis i en 
bestemt rækkefølge. Man kan godt ”springe frem og tilbage” i faserne.  
 
Heidi og Susanne har valgt emnet ”livskvalitet” og har gennemført en undersøgelse blandt udvalgte 
pårørende, som er blevet interviewet.  
Livskvalitet er beskrevet i Servicelovens § 1, stk. 2, som lyder:  ”Formålet med hjælpen efter denne lov 
er at fremme den enkeltes mulighed for at udvikle sig og for at klare sig selv eller at lette den daglige 
tilværelse og forbedre livskvaliteten”. 
Opfattelsen af, hvad livskvalitet er, er individuel og det kan ændre sig gennem livet, hvordan man forstår 
og definerer begrebet.  
 
I pårørendesamarbejdet er det vigtigt at have fokus på den viden, de pårørende har og 
forventningsafstemme både før indflytning, men også efter. Forventninger kan ændre sig undervejs.  
Selve indflytningen kan være en sorg for de pårørende, som måske har haft sit barn boende hjemme 
indtil indflytningsdatoen.  
Kommunikation er en afgørende faktor. Kommunikation er en af de kerneværdier, der arbejdes efter i 
centret.  
 
Susanne og Heidi fortalte om, at de har lavet en indflytningsmappe, der beskriver, hvem der gør hvad 
hvornår i processen. 
Inden borgeren flytter ind i centret deltager de pårørende på et personalemøde, eller der kan være tale 
om et hjemmebesøg. I den forbindelse er fokus rettet mod at udveksle så mange informationer som 
muligt, så man sikrer den bedst mulige proces, når borgeren flytter ind. Det er vigtigt at alle 
medarbejdere er godt informeret om borgeren.  
Der samles op efter et par måneder efter indflytningen og der afholdes herefter jævnligt møder med de 
pårørende.  
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Der foreligger forventningskoncept, kommunikationspas m.m., som skal bidrage til det bedst mulige 
forløb.  
 
Carsten bemærkede, at han oplever en stor udskiftning blandt personalet. Annette svarede, at det er 
korrekt, at udskiftningen er stor, og det er noget det arbejdes med, ikke kun i centret, men på hele 
socialområdet, hvor det kan være svært at rekruttere.  
Herefter redegjorde Annette hvor en række for et udpluk af de initiativer, der er i gang for at rekruttere og 
fastholde: 

 PAU-studerende kommer på besøg i centret 2 gange årligt 

 Der holdes oplæg om centret på pædagogseminariet 

 Et stort fokus på elever og studerende - som måske er kommende medarbejdere i centret 

 Møder med vejledere 

 EXIT-samtaler med fratrådte medarbejdere – hvad kan vi gøre bedre 

 Et kontinuerligt blik for, hvordan vi i centret udvikler os og bliver dygtigere 
 
2) Velkomst ved ny centerchef Lotte Hemmingsen og gensidig præsentation  

Lotte præsenterede sig selv og sin motivation for at søge stillingen som centerchef ved Handicapcenter 
Fyn.  
Lotte er oprindeligt uddannet ergoterapeut, og har efterfølgende taget en del efter- og videreuddannelse, 
bl.a. en masteruddannelse i organisationspsykologi.  
Lotte kommer fra en stilling i Svendborg Kommune, hvor hun har været områdeleder på 
botilbudsområdet, som var delt i handicapområdet og socialpsykiatriområdet. Tidligere har Lotte været 
ansat på OUH og i Odense Kommune, foruden hun også i en årrække var ansat som konsulent i den 
private sektor. 
Herefter redegjorde Lotte for sin motivation for at søge stillingen og sin vision for den kommende tid. 
Lotte forklarede, at der allerede er lagt en række gode spor ud, der nu skal føres ud i livet.  
Lotte er blevet taget godt imod og oplever en høj grad af professionalisme og faglighed.  
Efter at Lotte havde præsenteret sig var der en runde, hvor de tilstedeværende pårørende, Mette, 
Carsten, Cindie, Inger og Susan fortalte lidt om dem selv og hvem de er pårørende til.  
 

3) Godkendelse af referat fra sidste møde 15. november 2023 og evt. bemærkninger til dagsordenen 
Referatet blev godkendt. 

 
Nedenstående punkt 4 blev ikke gennemgået pga. mange afbud.  
På den baggrund blev det aftalt, at mødet i stedet omhandlede en gennemgang af de punkter, der skal 
på dagsordenen til informationsmøde den 6. marts.  

 
4) Informations- og drøftelsespunkter:  PUNKT 4 UDGIK 

- Fritidsaktiviteter og andre arrangementer (OL m.m.) 
- Konkrete udviklingsprojekter (forebyggelsesprojekter, nedbringelse af magtanvendelse) 
- Information om tilsyn af henholdsvis Arbejdstilsynet, Social Tilsyn Syd, Fødevarestyrelsen, 

Ombudsmanden og Styrelsen for Patientsikkerhed 
 

- Væsentlige ændringer i serviceniveau og kvalitetsstandarder (ændringer i basistakster) 
- Håndtering af ventelister og matchningsprocedure 
- Vision, mission og værdier for centeret – Lotte gennemgår det strategiske grundlag 
- Information om magtanvendelser, herunder også information om kommende runde/gennemgang i 

alle afdelinger 
 

5) Informationsmøde for pårørende kl. 18.30-18.45 
 
Mødet er 6. marts 2024 kl. 16.30-19.15. 
Programmet ser således ud:  

1. Præsentation af centerchef Lotte Hemmingsen 
 

2. Information om digital billederamme ved udviklings- og frivillighedskonsulent 
Anne Runge  

 



3. Kommunikationspas v. ergoterapeut Pernille Bagner Carlsen  
 

4. Budget 2024 v. økonomikonsulent Erik Bruntse  
 

5. Status på arbejdet med kerneværdier  
 
6. Kort oplæg fra et af medlemmerne i den rådgivende pårørendegruppe, der 

omhandler, hvordan det er at være medlem af gruppen og hvad det kræver  
 

7. Valg til pårørendegruppe iht. vedtægterne  
 
Der er 4, der er på valg. 
 

8. Evt.  
 

9. Tak for i aften  
 

Ovenstående blev gennemgået. 
Ved referatets udsendelse er programmet sendt ud.  
 

6) Evt.   
Annette fortalte kort om Mini-OL, som finder sted den 12. september 2024 og arrangeres i samarbejde 
med Nyborg Kommune. Arrangementet finder sted ved idrætsstadionet ved svømmehallen. Der er 
mange frivillige, der hjælper til. Man er som pårørende meget velkommen til at deltage. 

 
Dato for næste møde: Dette gøres efter informationsmødet den 6. marts.  
 
 
 
 
 
 


